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Inleiding 

De tweede visitatie over de periode 2017-2020 is afgerond. Opnieuw vroegen we Raeflex om 

de visitatie uit te voeren. De visitatie vindt plaats op een bijzonder moment. Begin 2021 is in 

samenspraak met de Aedes Adviescommissie Vestia een voorstel neergelegd voor een 

blijvende oplossing voor Vestia. Op 9 februari stemden de leden van Aedes in om op 

vrijwillige basis dure leningen van Vestia over te nemen in ruil voor marktconforme leningen. 

Daarnaast splitst Vestia zich in drie sobere en efficiënte corporaties om zo het risicoprofiel te 

verbeteren in het borgstelsel. De leningenruil wordt nog in 2021 geëffectueerd en de splitsing 

per 1 januari 2023. De visitatie vond dus plaats in een periode die vooral in het teken staat 

van het uitwerken van de structurele oplossing. Vanuit Vestia is echter geen moment 

geaarzeld om na vier jaar weer een visitatie te laten plaats vinden ondanks de bijzondere 

periode waarin wij ons nu bevinden.  

 

Visitatieresultaten 

De commissie spreekt haar waardering uit voor de inspanningen van Vestia om de financiële 

situatie te verbeteren en binnen de grenzen van wat mogelijk is de volkshuisvestelijke 

prestaties te leveren op een transparante wijze voor de belanghouders. De scores op de 

diverse onderdelen liggen in lijn met de vorige visitatie. De commissie constateert belangrijke 

verschillen in het oordeel van de diverse belanghouders. De Huurdersraad is kritisch maar 

opbouwend en wordt geprezen om haar professionele inzet. De kerngemeenten onderling 

waarderen de prestaties van Vestia verschillend, maar zijn beduidend positiever dan de 

maatwerk- en overige gemeenten. Ook vanuit de maatschappelijke organisaties wordt 

wisselend gereageerd. Men is positief over de inspanningen van Vestia voor kwetsbare 

groepen en zorgdoelgroepen. De commissie spreekt haar waardering uit voor het nieuwe 

perspectief -vooral het volkshuisvestelijke- dat wordt geboden met de nu voorliggende 

structurele oplossing. Het rapport biedt tal van waardevolle aanbevelingen voor de komende 

periode, die betrokken kunnen worden bij de verdere uitwerking van de drie nieuwe 

corporaties.  

 

Herkenning 

Over het geheel genomen, herkennen wij het beeld dat naar voren komt op basis van de 

enquêtes en gesprekken met onze stakeholders. Daar waar de scores wat lager liggen, zijn 

we ons bewust van de achterliggende beelden en gedachten die aan die score ten grondslag 

liggen. We streven ernaar eerlijk en open te communiceren ook als de boodschap minder 

positief is. Het is prettig om te lezen dat veel stakeholders dat herkennen en waarderen in de 

communicatie vanuit Vestia. Dat neemt niet weg dat de afgelopen jaren onze stakeholders 

nadrukkelijk ook de volkshuisvestelijke ‘pijn’ hebben ervaren als gevolg van de 

saneringsstatus van Vestia. Daarbij zien we het als een verbeteropdracht om meer naar voren 

te brengen wat er wél allemaal gepresteerd is. Dat Vestia ondanks de omstandigheden toch 

vele mooie volkshuisvestelijke prestaties wist te realiseren, moeten we in de toekomst ook 

meer naar voren brengen. Net als de commissie constateerden ook wij dat het begrip voor 

onze positie afnam en de roep om een structurele oplossing luider werd. Ook vanuit die optiek 

is het belangrijk dat we nu aan een blijvende oplossing werken. Op het onderdeel ‘Presteren 

naar Opgaven en Ambities’ waardeert de commissie Vestia met een 6,2. De commissie geeft 

aan dat Vestia zich optimaal inspande binnen de beperkte mogelijkheden. Dat was ook 

voortdurend onze inzet. Daarom ervaren we dit als een magere score. 



Verbeterpunten 

In haar rapport nam de commissie diverse aanbevelingen op om de verbeterpunten op te 

pakken. Op een aantal van die aanbevelingen gaan we onderstaand in. Bij de uitwerking van 

de drie nieuwe corporaties geven we inzicht in de volkshuisvestelijke prestaties (inclusief 

investeringen in bestaand bezit, duurzaamheid en nieuwbouw) die de corporaties kunnen 

leveren. Voor het onderhoud zijn inmiddels extra middelen ter beschikking gesteld. Om de 

inspanningen voor duurzaamheid te verhogen, zijn we afhankelijk van de middelen die de 

rijksoverheid beschikbaar stelt aan de sector. Onze focus ligt op het beschikbaar houden van 

voldoende betaalbare woningen in de sociale sector. In het proces van splitsing is een 

belangrijke rol voor de belanghebbenden ingeruimd waarmee we ook een goede basis willen 

leggen voor de lokale verankering. Als het gaat om herstructurering en leefbaarheid blijven 

we zoeken naar samenwerking met andere partijen.  

 

We zijn voornemens het zorgvastgoed onder te brengen bij de drie te splitsen entiteiten en 

niet onder een gezamenlijke verantwoordelijkheid. Belangrijk argument daarbij is dat het 

eigendom wordt verdeeld over de drie corporaties.  

De eigenaar van het vastgoed is verantwoordelijk voor de te maken keuzes en daarom ligt het 

niet voor de hand om beheer en assetmanagement in een gezamenlijke dienst onder te 

brengen. Voorwaarde is wel dat voldoende kennis en kunde aanwezig moet zijn in de drie te 

splitsen corporaties. Het voornemen is om een aantal functies na splitsing onder te brengen in 

een gezamenlijke dienst, waaronder ICT en Treasury. Over de ondersteuning van de 

Huurdersraad gaan we verder met hen in gesprek. We hechten veel belang aan een goed 

georganiseerde huurdersvertegenwoordiging. Ook maken we afspraken over de bevordering 

van de participatie van huurders. Daarnaast continueren wij de investeringen die wij de 

afgelopen jaren deden in de ontwikkeling van de organisatie en de medewerkers. 

Wij streven ernaar het bezit in de gemeentes Bergeijk, Zuidplas en Brielle in 2022 te hebben 

overgedragen aan lokale corporaties. Ook voor het bezit in overig Nederland (alle gemeentes 

buiten Rotterdam, Den Haag en Delft/Zoetermeer) is het perspectief om deze op termijn af te 

stoten. We werken plannen uit over de volgorde waarin dat gebeurt. De suggestie om een 

bemiddelaar aan te stellen voor overig Nederland nemen wij mee in onze overwegingen.  

 

Visitatiecommissie 

We danken de visitatiecommissie voor de deskundige wijze waarop de visitatie plaatsvond en 

rekenschap is gegeven van de context waarin Vestia opereert. De samenwerking met de 

commissie hebben wij als prettig ervaren. Wij vinden het een goede ontwikkeling dat de 

huurders een duidelijke stem hebben gekregen in de visitatie en hopen dat de infographics 

bijdragen aan een betere leesbaarheid van het rapport. Wij gaan graag met diverse 

stakeholders in gesprek over de uitkomsten van de visitatie. 
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